
آرمان ملی: در هفته های اخیر گزارش هایی از مهدی تاج رئیس 
فدراسیون فوتبال منتشر شده که روابط عمومی فدراسیون در 

خصوص آن سکوت کرده است. 
   گزارش اول 

ک 26 شهریور ماه نوشت: مهدی تاج که ۳۰ مردادماه زیر  تابنا
تیغ جراحان رفت و از ناحیه لگن مورد عمل جراحی قرار گرفت، پس 
از مرخصی از بیمارستان دیگر در فدراسیون فوتبال حاضر نشده 
و گفته می شود او یک ماه مرخصی درمانی دارد. حتی گفته شده 
تاج در شرایط فعلی در راه رفتن دچار مشکل است و پس از یک ماه 
کر دارد. رئیس  استراحت پزشکی نیز برای شروع راه رفتن نیاز به وا
فدراسیون فوتبال در شرایطی یک ماه از محل کار خود دور بوده که 
اتفاقات عجیب و البته مهمی در فوتبال رخ داده است. از پرونده 
فساد در فوتبال گرفته که گویا احضارهای مهمی هم از سوی 
نهادهای نظارتی صورت گرفته تا ماجرای VAR، تغییر قانون سقف 
بودجه، مشکلات زیرساختی استادیوم ها، حواشی تیم ملی فوتبال 
و مشکلات میزبانی بین المللی که در حال تبدیل شدن به یک 
فاجعه است. با وجود مشکلات متعدد و غیبت طولانی مهدی تاج 
در فدراسیون فوتبال به بهانه بیماری، اما روز شنبه خبری منتشر 
شد که در ادامه دیدارهای احمد دنیامالی، وزیر ورزش و جوانان با 
رؤسای فدراسیون های ورزشی، مهدی تاج هم با وزیر ورزش دیدار 
کرده است. این موضوع یک ابهام ایجاد می کند و آن هم اینکه 
چرا تاج باوجود اتفاقات مهم اخیر حتی یک حضور کوتاه مدت 
در فدراسیون فوتبال نداشته تا برای چالش های اخیر تصمیمی 
جدی بگیرد. باوجود اینکه گفته می شود او به صورت تلفنی و 
آنلاین جلسات را دنبال می کند، اما عدم حضور تاج این روزها 
بسیار چالش برانگیز و مبهم شده است. در این بین شایعاتی هم 
شنیده شده که مهدی تاج دیگر قرار نیست به فدراسیون فوتبال 
بازگردد و مرخصی او ادامه دار خواهد بود تا تکلیف فدراسیون 
فوتبال مشخص شود. گویا نهادهای نظارتی و وزارت ورزش و 
جوانان منتظر اعلام رأی پرونده فساد در فوتبال هستند تا تغییرات 
احتمالی در فدراسیون فوتبال را کلید زده و برای انتخاب سرپرست 
یا تعیین تکلیف بازگشت شهاب الدین عزیزی خادم پس از پایان 
محرومیتش را دنبال کنند. با توجه به اینکه انتخابات فدراسیون 
فوتبال باید اسفندماه برگزار شود، هیچکدام از این اتفاقات دور 
از ذهن نیست. باتوجه به این اخبار و شایعات، اینکه مهدی تاج 
برای دیدار با وزیر ورزش و جوانان مشکلی ندارد، اما برای حضور 
در محل کارش دچار مشکل است، شنیده ها مبنی بر ممنوعیت 
ورود تاج به فدراسیون فوتبال را جدی تر می کند. هرچند باید دید 
کنش رئیس فدراسیون فوتبال به این اخبار و شایعات چیست و  وا

کنشی از سوی او می تواند جالب توجه باشد.  هر وا
   گزارش دوم 

ایلنا 29 اردیبهشت ماه سال جاری نوشت: مهدی تاج رئیس 
فدراسیون فوتبال ایران درباره شرایط اخراج اسرائیل از فیفا در 
گفت وگو با یک برنامه تلویزیونی صحبت کرد و گفت: هیات رئیسه 

AFC و کمیته جلسات متعددی داشتند که باید در این جلسه 
تصویب شد و فلسطینی ها چند روز قبل نامه ای برای من نوشتند 
که شما تلاش کنید بندی از صورتجلسه مسئله فلسطین باشد که 
 Afc خدا را شکر هماهنگ شد و علاوه بر هیات اجرایی به کنگره
رسید. در آغاز مراسم هم فیلم خوبی که از فلسطین برای ما ارسال 
کردند که به نمایش گذاشته بود و وضعیت فلسطین را به خوبی 
برای ما تعریف می کرد. وی افزود: ۱۱۸ فوتبالیست شهید کردند و 
2۸۰ ورزشکار در مجموع شهید شده اند. رئیس فدراسیون فوتبال 
فلسطین در کنگره AFC توانست صحبت کند و من و دوستان 
دیگر هم صحبت کردیم که در مجموع به این نتیجه رسیدند تا 
در رای گیری همه رای بدهند که اسراییل از فوتبال حذف شود. 
کید کرد: ما جلسه ای با رئیس فدراسیون فوتبال  او همچنین تا
فلسطین و الجزایر داشتیم که به نظرم در این مسئله هماهنگ تر 
هستند و صحبتی هم داشتیم. آنها در برنامه نگذاشتند اما در 
سایر موارد که بحثش باز شد، ایشان دستش را بالا آورد که صحبت 
کند. آقای اینفانتینو هم وقت داد و جمع بندی شیخ سلمان عالی 
بود که گفت باید پشتیبان فلسطین باشیم. امروز با وقتی که به 
فدراسیون فوتبال فلسطین دادند در مجموع گفت که حقوق بشر 
و تعداد شهدای فوتبالیست فلسطین مشخص است و هیچکس 
نمی تواند جلوی اعدام های فاشیستی اسرائیل را بگیرد. حدود 
5ماه بعد سایت ورزش سه پنجم مهر ماه در گزارشی نوشت: 
در شرایطی که فدراسیون جهانی فوتبال درخواست پیشین 
فدراسیون های چند کشور اسلامی در اعتراض به جنایات جنگی 
رژیم اشغالگر قدس و پیشنهاد تعلیق فوتبال این کشور را به تعلیق 
انداخته است، شب گذشته مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
ایران، در نشست چهارجانبه با حضور رؤسای فدراسیون های 
لبنان، فلسطین و الجزایر نامه  مشترکی را تهیه کرد تا درخواست 
تعلیق عضویت رژیم اشغالگر قدس در فیفا دوباره رسما مطرح 
بشود. از آنجا که کمیته بین المللی المپیک و فیفا پیش از این 
در مناقشات منطقه ای و جهانی بی طرف نبوده و رأی به تعلیق 
ح  برخی از کشورها از شرکت در رقابت های مهم داده اند، طر

تعلیق عضویت رژیم اشغالگر قدس در فیفا نیز به همین سبب 
با محوریت ایران و سه کشور یادشده به جمع بندی رسیده و 

در نامه ای به دست دبیرکل فیفا رسیده است. این نشست 
فوری به دعوت ایران پس از ادامه جنایات جنگی رژیم 

گرفته و فیفا باید به این  اشغالگر در لبنان صورت 
درخواست پاسخ بدهد. این در حالی است که فیفا 
صبح امروز در بیانیه ای رسمی اعلام کرد: این نهاد 
درخواست فدراسیون فوتبال فلسطین )PFA( برای 
تعلیق تیم ملی و باشگاه های اسرائیلی از رقابت های 
( بررسی خواهد  کتبر )۱2 مهر بین المللی را در سوم ا
کرد. نکته جالب اینکه یازده کشور خاورمیانه دیگر در 
این مسیر همراه ایران هستند و درخواست تعلیق 
فوتبال رژیم اشغالگر قدس را دارند. مشرق نیوز 

نوشت: در همین نقطه سوالاتی در ذهن مخاطبان شکل می گیرد. 
اول از همه چرا ادعای سایت ورزش سه در سایت فدراسیون 
فوتبال نیامده است؟ بدون شک دیداری در این سطح ابتدا باید 
توسط روابط عمومی فدراسیون پوشش داده می شد. این جلسه، 
جلسه مخفیانه ای نبوده که یک رسانه بخواهد بر اساس ارتباطات 
شخصی خود به جزئیات آن دست پیدا کند. دوم اینکه چرا تصاویر 
گر یک عکس  جلسات 5 ماه پیش برای این گزارش منتشر شده؟ ا
از آن جلسه قدیمی آن هم به صورت عکس موضوعی یا تزئینی در 
این گزارش منتشر شده بود اشکالی نداشت، هرچند آن هم باید 
ذکر می شد، اما در این گزارش چندین عکس از همان جلسه پنج 
ماه پیش منتشر شده، احتمالا برای اینکه مخاطب تصور کند این 
، تصاویر جلسه چهارشنبه شب است. ضمنا همان طور  تصاویر
که اشاره شد در این تصاویر رئیس فدراسیون فوتبال ایران بدون 

کر دیده می شود.  وا
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از شایعه محرومیت تاج تا اسرائیل زدایی! 

2 گزارش و سکوت فدراسیون فوتبال

کنش نویر به بازگشت  وا
 به تیم ملی آلمان 

آندره  مارک  جدی  مصدومیت  وجود  با 
تراشتگن، مانوئل نویر احتمالاً به تیم ملی باز 
نخواهد گشت. این دروازه بان ۳۸ ساله پس 
از تساوی مقابل بایرلورکوزن به اسکای گفت: 
من با تصمیم خودم از تیم ملی رفتم. در ادامه 
از نویر پرسیده شد که آیا مصدومیت جانشین 
او در دروازه تیم ملی آلمان، تصمیم او را تغییر 
؟ که او گفت: تصمیم من اصلا  می دهد یا خیر
ربطی به مارک نداشت. حداقل دو دروازه بان 
عالی در تیم ملی آلمان وجود دارد. الکساندر 
نوبل )اشتوتگارت(، الیور باومن )هوفنهایم(، برند 
لنو )فولام( و کوین تراپ )اینتراخت فرانکفورت( 
دروازه بان هایی هستند که می توانند بازی کنند. 
پس از خداحافظی نویر از تیم ملی آلمان بعد 
گلزمان، تراشتگن را به عنوان  از یورو، یولیان نا

دروازه بان اول انتخاب کرد. 

ویژه

گفتوگو

بهتاش فریبا پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
و کارشناس فوتبال در خصوص وضعیت تیم 

نکونام در دربی و لیگ برتر صحبت کرد. 
   درباره پیروزی تیم فوتبال پرسپولیس 

مقابل استقلال در دربی چه نظری دارید؟
 به نظرم دربی بازی بسیار سنگینی برای هر 
2 تیم است و در این دیدار سرخابی ها دوندگی 
بالایی داشتند و به همه آن ها خسته نباشید 
خ پوشان نسبت به استقلال بهتر  می گویم. سر
کردند به خصوص در خط هافبکشان  بازی 
که به خوبی حملات استقلال را مهار کرده و در 
بازپس گیری توپ خوب بودند. مصدومیت 
موضوع  همین  و  شد  آبی پوشان  گریبانگیر 
باعث شد تا آن ها تمرکزشان را از دست بدهند 
و تقریباً نسبت به بازی سرد شوند. حال با این 
وجود آنقدر که می گویند هم استقلال بد نبود، 
اما تفکرات گاریدو نسبت به نکونام بهتر بود. 
گر  ا و  می شود  بی رحم  اوقات  گاهی  فوتبال 
شانس یار نباشد اینگونه نقره داغ می شویم. 
تعویض های دقیقه ۸5 یا 9۰ هیچ معنایی ندارد و 
معلوم نشد بر چه مبنایی انجام شدند و به نظرم 
خیلی برای انجام پلن دوم دیر بود. تعویض های 
اشتباه و مصدومیت بازیکنان عامل شکست 

استقلال بود. 
   انتقادات از نکونام بالا رفته است! 

 ما بازیکن خارجی جذب کردیم و بدون اینکه 
از آن به خوبی استفاده کنیم آن را روی نیمکت 
گذاشتیم. طی این یک ماهی که از لیگ گذشته 
باید به آمادگی می رسیدند که نرسیدند. ما وقتی 
بازی را می بینیم انتقادات هایمان را می گوییم، 
اما خبر از تمرینات و آمادگی بازیکنان نداریم 
که سرمربی از آن  و این همان چیزی است 
باخبر است و زیر نظر کادر فنی بازیکنان تست 
را  که حُسن موضوعی  می شوند. همان طور 
می گوییم؛ انتقادات به جا هم انجام خواهیم 
داد. ما بازیکنان سرعتی و پا به توپ داریم، اما 
نتوانستیم به خوبی از آن ها استفاده کنیم. هر 
تیمی که بازیکن دونده داشته باشد در هر بازی 
می تواند برنده شود و همین موضوع اشکال کار 
ما در دربی بود که یک بازیکن دونده نداشتیم. 
متاسفانه بستر لازم برای نکونام فراهم نبود و باید 
برای او مربی بدنساز جذب می کردند تا بازیکنان 

به آمادگی برسند. 
   شما موافق رفتن نکونام هستید یا ابقای 

وی؟
به طور قطع نگفتم شخصی برود یا بماند. 
چندی پیش سوء تفاهمی بین من و هواداران 
پیش آمد و به اشتباه فکر کردند من گفته ام 
نکونام باید قطعاً در استقلال بماند، اما اینطور 
گر  نیست. من گفته بودم که در شرایط فعلی ا
ما مربی خارجی بیاوریم از سایر تیم ها عقب 
می مانیم و لیگ و آسیا را از دست خواهیم داد. 
مربیانی مثل ساپینتو و استراماچونی هنگامی 
که در استقلال بودند در 6 هفته ابتدایی شکست 
ناپذیر ظاهر نشدند، بلکه آن ها هم امتیازات را از 

دست دادند. 

فریبا: 
دربی بازی بسیار 

 سنگینی برای هردو
 تیم است 

نخستین برد لژیونر بسکتبال ایران  
در لیگ دو آلمان 

ایسنا: در جریان هفته دوم رقابت های لیگ 
بسکتبال پرو A آلمان )بوندسلیگای دو(، تیم 
»رومراشتروم گلادیاتورز تریر« موفق شد با نتیجه 
۱۱2 - ۸۴ تیم راستا وچتا را شکست دهد. هر 
چهار کوارتر این دیدار به ترتیب با نتایج 2۱- 25، 
2۱- 29، 2۱- ۳2 و 2۱- 26 به سود تیم تریر تمام 
شد تا یاران بهنام یخچالی در مجموع با 2۸ 
امتیاز اختلاف برنده این دیدار شده و نخستین 
برد خود در فصل جاری را دشت کنند. بهنام 
یخچالی گارد راس ایرانی تیم تریر در این دیدار 
۱6 امتیاز، ۴ پاس گل، و 2 توپ ربایی را به نام خود 
ثبت کرد تا با تاثیرگذاری ۱6 یکی از تاثیرگذارترین 
نفرات در کسب این پیروزی خارج از خانه باشد. 
تیم تریر در بازی اول این فصل خود که هفته 
گذشته برگزار شد، با نتیجه ۷۷ - 69 مقابل تایگرز 
تن به شکست خانگی داده بود. تریر در حال 
حاضر با یک برد، یک باخت و 2 امتیاز، در رتبه ۱۱ 

جدول رده بندی این مسابقات قرار دارد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
فولاد  باشگاه  از  مطالباتش  بابت  گه  دژا اشکان  تسنیم: 
خوزستان به کمیته وضعیت شکایت کرد. این شکایت بابت 
همکاری 2 سال قبل و بر سر مبلغ 2 میلیارد تومان صورت گرفته 
است. محمد رضایی مدیر رسانه باشگاه فولاد در این باره به 
تسنیم گفت: گاهی اوقات میان بازیکن و باشگاه  در مورد چگونگی 
پرداخت ها، اختلاف نظر پیش می آید و این موضوع منجر به 
مراجعه به فدراسیون فوتبال می شود. در واقع این  موارد در دنیای 
که کمیته  رسانه ای فوتبال به عنوان خبر تلقی نمی شود، چرا
وضعیت مملو از اینگونه مراجعات است. به جز شکایت ایگناسیو 
مارتینس که به دلیل تأخیر چند روزه در پرداخت مطالباتش 
صورت گرفت در سایر موارد این باشگاه جزو باشگاه های خوش 

حساب کشور است. 

پرونده جعل پرسپولیس در کمیته انضباطی

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

مدارک  جعل  پرونده  در  انضباطی  کمیته 
گذشته پرسپولیس  مصدومیت مهاجم فصل 
مدارک  می دهد  نشان  که  گرفت  استعلامی 
ارائه شده درست نبوده است. طبق دستورالعمل 
ناظر بر قراردادهای باشگاه ها با بازیکنان، کادر 
گر بازیکن  فنی و سایر افراد حاضر در فصل ۰۳ ـ۱۴۰2؛ ا
خارجی در کمتر از 6۰ درصد از زمان مسابقات 
شرکت نداشته باشد، به ازای هر بازیکن غیرمؤثر، 
یک سهمیه خارجی آن باشگاه برای فصل بعد 
کسر می شد، اما این قانون یک تبصره داشت و 
در صورت تأیید مصدومیت توسط ایفمارک، 
هرچند  می شد.  جلوگیری  سهمیه  کاهش  از 
این قانون بعدها از قید تعداد دقایق حضور در 
زمین به تعداد حضور در لیست مسابقات تغییر 
کرد، اما ظاهراً باعث دردسر بزرگی برای باشگاه 
پرسپولیس شده است. باشگاه پرسپولیس برای 
حفظ سهمیه خارجی اش تصمیم می گیرد مدارک 
پزشکی مربوط به مصدومیت نبیل باهویی مهاجم 
سوئدی پیشین سرخپوشان را به ایفمارک ارائه 
کند، اما مدارک ارائه شده باعث ایجاد شائبه در 
مسئولان مرکز ارزیابی های پزشکی و بازتوانی 
فوتبال ایران )ایفمارک( می شود. یکی از نقاط 

 MRI برجسته و شک برانگیز ماجرا، ارائه مدرک
از یکی از بیمارستان های مرکز شهر تهران بود. 
عوامل مجموعه ایفمارک بعد از بررسی امکانات 
، متوجه می شوند این مرکز  بیمارستان مذکور
درمانی اصلاً خدماتی در حوزه MRI ارائه نمی کند! 
باشگاه  پزشکی  متناقض  مدارک  ادامه  در 
پرسپولیس از سوی ایفمارک به کمیته انضباطی 
فدراسیون فوتبال ارجاع می شود. کمیته انضباطی 
هم به گزارش ایفمارک بسنده نمی کند و ابتدا از 
بیمارستان استعلام می گیرد و پاسخی دریافت 
نمی کند و سپس سراغ نظام پزشکی می رود. 
سازمان نظام پزشکی در پاسخ استعلام اعلام 
می کند بیمارستان مذکور اصلاً امکان MRI نداشته 
است. با این اوصاف کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال به باشگاه پرسپولیس مهلت داد تا در مورد 
ایرادهای واردشده و مستندسازی خلاف واقع، 
نفرات متخلف را معرفی کند و باشگاه پرسپولیس 
دفاعیه خود را در این پرونده ارسال کرده است. 
بعد از پایان مهلت ارائه دفاعیه پرسپولیس، کمیته 
انضباطی در روزهای آینده نشستی برگزار خواهد 
کرد تا متخلفان و عوامل ارائه کننده مدارک جعلی 

پزشکی را معرفی و جریمه کند. 

ل ها را بخورد  سپاهان نباید گول دلا

سپاهان بعد از شروع خوب در رقابت های این فصل وارد روند 
عدم نتیجه گیری شده است. با یک شکست در لیگ برتر نمی توان 
کل عملکرد تیم را ضعیف دانست ولی باید ایراد هایی که منجر به 
کتور شده پس از آنکه پیدا شد برای رفع آن اقدام  شکست مقابل ترا
شود. کسی که از حالا قهرمان لیگ را به واسطه چند هفته اول 
تشخیص دهد به اعتقاد من فوتبال را درست متوجه نشده است. 
ژوزه مورایس به لحاظ نفراتی که در اختیار دارد تیمش تغییر کرده 
کتیکی هم شکل بازی سپاهان عوض شده است. در  و به لحاظ تا
فصل قبل رامین رضاییان و میلاد زکی پور طراح بیشتر گل های 
سپاهان بودند و مخصوصاً رضاییان پایه ریز بسیاری از حملات 
تیم بود. با از دست دادن این دو بازیکن، مورایس شکل حملات 
تیم را عوض کرده و سپاهان بیشتر از عمق خط دفاعی حریفان 
حملات خود را طراحی می کند. بسیاری از حملات سپاهان از 
عمق خط دفاعی حریفان بوده و از این روش به گل رسیده است. از 
طرفی افکار سرمربی پرتغالی سپاهان برای برنامه های تدافعی مثل 
فصل قبل درست نیست. تیم مورایس از جلوی محوطه جریمه 
حریفان دفاع را آغاز می کند تا خط عرضی را پوشش دهد. تیمی 
که می خواهد به این روش دفاع کند باید تمامی نفراتش به غیر از 
دروازه بان در زمین حریف باشند. وقتی پرسینگ از داخل زمین 
حریف انجام می شود عملاً قدرت بازی سازی از تیم مقابل گرفته 
کتیکی توپ گیری به راحتی صورت می گیرد،  می شود. با چنین تا
اما چنین اتفاقی در سپاهان نمی افتد. در نتیجه پرسپینگ این 
کتور به ثمر  تیم خیلی راحت می شکند. با رجوع به گلی که ترا
رساند، شاهد بودیم که توپ در اختیار سپاهان بود و تیم در یک 
سوم دفاعی حریف قرار داشت، توپ لو رفت و پاس به انزونزی 
نرسید تا بیرانوند توپ را بگیرد. فاصله خطوط حمله و هافبک 
سپاهان با مدافعان این تیم در حدود 6۰ متر بود تا فضای بسیار 
کتور با سه پاس از دروازه بان  کتور قرار بگیرد. ترا خوبی در اختیار ترا
به زننده آخرین ضربه به دروازه سپاهان به گل رسید. البته نیازمند 
هم در دفع توپ خوب عمل نکرد و به سمت مرکز محوطه جریمه 
کتور گل بزند. فضایی که  شوت را دفع کرد تا حسین زاده برای ترا
بین خط دفاعی و هافبک و حمله سپاهان وجود دارد ایراد مهم 
کتور که یک  برنامه های تدافعی این تیم است. طبیعی بود ترا
بازیکن کمتر داشت و به گل برتری رسیده بود، برنامه های خود را 
بر اساس آن بگذارد که فوتبالی تماماً دفاعی ارائه کند تا از تک گل 
خود دفاع کند و دیگر فضایی به سپاهان ندهد تا در پایان برنده 
شود. مشکل دیگر سپاهان هم که در این دو سه فصل برطرف 
نشده، از دست دادن بیش از حد موقعیت های گلزنی بسیار 
خوب است که جای تعجب دارد و مشخص نیست تا کی ادامه 
دارد؟ این فرصت سوزی ها بی دقتی بازیکنان زننده ضربه است و 
اسم آن را نباید بدشانسی گذاشت. باید در تمرینات انواع و اقسام 
گر چنین کاری  حملات شبیه سازی شود تا فرصت ها هدر نرود. ا
در تمرینات عملی نشود استفاده از فرصت های گلزنی ملکه ذهن 
گر بازیکن خارجی می گیرد باید  بازیکنان نمی شود. سپاهان ا
کارگشا باشند. بازیکن خارجی که یک سر و گردن بالاتر از بازیکنان 
داخلی نباشد به درد سپاهان نمی خورد. بازیکنانی مثل کوین 
یامگا یا اوستون اورونوف یکسر و گردن بالاتر از بازیکنان داخلی ما 
هستند که سپاهان چنین نفراتی ندارد. باشگاه باید ابتدا عملکرد 
فصل گذشته بازیکنان را لحاظ کند و بعد آنها را جذب کند. بازیکنی 
که چند فصل قبل عملکرد بسیار خوبی داشته و به آرسنال گل زده 
یا دروازه تیم های سری A ایتالیا را باز کرده که دلیل نمی شود الان 
بازیکن آماده ای باشد. سپاهآنکه نباید گول دلال ها را بخورد و اسیر 
فیلم های تبلیغاتی بازیکنان آنها شود. در واقع باشگاه نباید از یک 
لان  سوراخ بار ها و بار ها گزیده شود. مدیران باشگاه می گویند دلا

فوتبال ایران را از بین برده اند و مجدد از آنها بازیکن می گیرند. 

حسینچرخابی
کارشناسفوتبال

علی جباری پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
گفت: از چند ماه به آغاز فصل جاری گفته بودیم 
مربی خارجی خوب و تراز اول کنار جواد نکونام 

باشد. 
    شرایط بحرانی

علی جباری در گفت وگو با تسنیم، درباره 
شرایط بحرانی باشگاه استقلال در آستانه بازی 
با السد قطر در لیگ نخبگان آسیا پس از شکست 
در دربی، اظهار داشت: مشکلات مدیریتی، 
ضعف کادر فنی و بحث های هواداری در این 
سال ها دست به دست هم دادند تا وضعیت 
استقلال به این روز بیفتد. از سه چهار ماه قبل 
از شروع فصل گفتیم استقلال نیمکت ضعیفی 
دارد و باید مربی خارجی کارنامه دار بیاورند. به 
کادر فنی فعلی استقلال نمی توان اعتماد کرد. 
وی در ادامه افزود: تک تک نفرات کادر فنی 
استقلال شاید خوب باشند، ولی باید مربی 
کنند  کارنامه داری انتخاب  خارجی خوب و 
ل ها در  که به استقلال کمک کند، نه اینکه دلا
قهوه خانه ها مربی بیاورند! یحیی گل محمدی 

مربی  پرسپولیس  در  گذشته  فصل 
داشت  را  اوسمار  نام  به  خارجی 

که به او کمک می کرد و با جدایی 
گل محمدی از پرسپولیس به عنوان 

سرمربی کارش را ادامه داد و در 

نهایت قهرمان شد. چند فصل پیش نیز، فرهاد 
مجیدی از گابریله پین به عنوان دستیار خارجی 

استفاده کرد. 
    مدیریت 

پیشکسوت باشگاه استقلال خاطرنشان کرد: 
نمی دانم چرا مدیران استقلال به صحبت های 
که  پیشکسوتان توجه نمی کنند. در جمعی 
آقای احمد شهریاری حضور داشت به او گفتیم 
گر بخواهند با  نیمکت استقلال ضعیف است و ا
همین کادر ادامه دهند به مشکل می خورند. 
شهریاری مدعی شد 5۰ سال به عنوان مدیر کار 

گر اینطور است باید نهایت استفاده  کرده است، ا
از این 5۰ سال مدیریت را برده و حواشی استقلال 
را جمع کند. جباری با بیان اینکه همه چیز در 
استقلال به حواشی ختم می شود، تصریح کرد: 
برخی ها از نام استقلال متنفر هستند و دوست 
ندارند افتخارات این تیم را ببینند. برخی ها برای 
منافع و جیب شان حاضر نیستند قدمی برای 
استقلال بردارند. اموال باشگاه سال ها مصادره 
شده است و در سازمان تربیت بدنی )وزارت 
ورزش( از آن استفاده می کنند. چرا کسی پیگیر 

این اموال نیست؟
   دودستگی هواداران 

وی با اشاره به دودستگی بین هواداران 
استقلال گفت: هوادارانی داریم که سلیقه ای 
رفتار می کنند، گروهی هم صادقانه تیم شان را 
دوست دارند و گروهی نیز پول می گیرند علیه 
دیگران کار کنند. همه اینها دست به دست هم 
داده و این مصیبت ها را برای استقلال به وجود 
آورده است. یکسری هوادار مجازی دشمن 
کسی می آید علیه او  استقلال هستند و هر 
صحبت می کنند. پول هایی رد و بدل می شود 
تا به هر شکلی علیه استقلال اقداماتی انجام 
گاهانه این  دهند. مدیریت باشگاه باید آ
مسائل را جمع کند. استقلال با تیم هایی 
مثل صباباتری فرق می کند، استقلال و 

پرسپولیس تیم های پرطرفداری هستند. 
   خانواده 

»همه چیز در استقلال به هم ریخته است«، 
پیشکسوت باشگاه استقلال با بیان این جمله 
ادامه داد: هواداران واقعی استقلال از شرایط 
تیم شان ناراحت هستند. از خانواده من گرفته 
تا هواداران فکر نمی کردند وضعیت استقلال 
به این روز برسد. شنیده ام جواد نکونام مدعی 
شده است برخی پیشکسوتان از او خواسته اند 
حرف هایش را بزند. آقای نکونام! آیا به شما 
نگفتند هر حرفی از خانواده را نباید به بیرون 
از  برخی  گذشته  فصل  همین  در  بگویید؟ 
پیشکسوتان با علی خطیر صحبت کردند و دو 
ماهی آرامش در باشگاه برقرار بود، اما امسال هم 
می بینیم همه علیه یکدیگر موضع گرفته اند. 
جباری با انتقاد از اظهارات داود حقدوست 
مشاور مدیرعامل استقلال پیش از دربی گفت: 
آقایی بدون اینکه مجوز داشته باشد با عنوان 
مشاور صحبت کرده است. هیچ هواداری به 
صحبت های او اهمیت نداد. معلوم نشد این آقا 
از کجا پیدایش شد که صحبت کرد. اصلاً شما چه 
کسی هستید که در آستانه دربی روحیه تیم را از 
بین بردید؟ در اهواز یک هوادار سکته کرد و مُرد، 
اینها ترکش ندانم کاری آقایان است. چه کسی به 

این آقا مجوز داد تا حرف بزند؟

جباری: به کادر فنی فعلی استقلال نمی توان اعتماد کرد


